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Protokół Nr X/2024 
z V Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 30 grudnia 2024 r. 

Obrady odbywały się w Starostwie Powiatowym w Łodzi. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10:00 i trwała do godziny 11:36. 
Skład Rady Powiatu – 19 Radnych.  
Obecnych – 19 Radnych.  
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski otworzył  
obrady X Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji 
udział bierze 19 Radnych i obrady są prawomocne. 
Pan Przewodniczący powitał osoby uczestniczące w Sesji.  

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad X Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek o rozszerzenie porządku obrad X Sesji Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
Gminie Brójce zadania zarządzania drogą powiatową Nr 2906E w zakresie zimowego utrzymania 
drogi powiatowej na terenie gminy Rzgów. 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Brójce zadania zarządzania drogą powiatową 
Nr 2906E w zakresie zimowego utrzymania drogi powiatowej na terenie gminy Rzgów (druk nr 12, 
pkt 16). 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, 
„wstrzymuję się”– 0. Rada Powiatu rozszerzyła porządek obrad jednogłośnie. Imienny wykaz 
głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad X Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

3. Zgłoszenie uwag do protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zasad realizacji zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z zakresu rehabilitacji 
społecznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku (druk nr 1, referuje Pani Urszula 
Łużniak – Dyrektor PCPR). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Łódzkim 
dotyczącego powierzenia i finansowania niektórych zadań związanych z przeprowadzeniem 
kwalifikacji wojskowej w 2025 roku (druk nr 2, referuje Pani Patrycja Gabara – Kierownik 
Ref. ZKiB).    
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2024 – 2028 (druk nr 3, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik 
Powiatu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok (druk 
nr 4, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).    

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (druk nr 5, referuje Pani 
Magdalena Wiśniewska – Przewodnicząca Komisji). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Polityki Społecznej Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (druk nr 6, referuje Pani Edyta Waprzko – 
Przewodnicząca Komisji). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (druk nr 7, referuje Pan Sylwester Golus – Przewodniczący 
Komisji). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (druk nr 8, referuje Pan Piotr Rybiński – 
Przewodniczący Komisji).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Statutowo – Regulaminowej 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (druk nr 9, referuje Pan Mateusz Jaśkiewicz 
– Przewodniczący Komisji). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2025 – 2028 (druk nr 10): 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 oraz autopoprawki Zarządu Powiatu, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi na temat projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na lata 2025 – 2028, 

c) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na temat 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028, 

d) dyskusja, 
e) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
na 2025 rok (druk nr 11): 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok,  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, 

c) przedstawienie opinii na temat projektu uchwały budżetowej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2025 rok.   

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Brójce zadania 
zarządzania drogą powiatową Nr 2906E w zakresie zimowego utrzymania drogi powiatowej 
na terenie gminy Rzgów (druk nr 12, referuje Pan Adam Olek – Naczelnik Wydz. IRiD). 

17. Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne. 

18. Zamknięcie X Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
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Pkt 3. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr IX/2024 z IX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 4. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami (załącznik nr 4 
do protokołu). Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Pani Radna Edyta Waprzko poprosiła o informację dotyczącą posiedzenia Zarządu z dnia 
20 grudnia 2024 r., mianowicie pisma Dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Koluszkach 
o wyrażenie zgody na przyznanie dodatkowych godzin ponadwymiarowych na prowadzenie oceny 
ryzyka zaburzeń oraz umowy na świadczenie usług psychiatrycznych przez Poradnię.  

Pani Radna Magdalena Wiśniewska stwierdziła, że pierwsze jej pytanie właściwie biega się 
z zapytaniem Pani Radnej Edyty Waprzko, bo również chciała się dowiedzieć, jakie decyzje zapadły 
w kwestii świadczenia usług psychiatrycznych. A drugie pytanie dotyczy wycięcia drzew w mieście 
Tuszyn, czyli wyrażenia zgody właścicielskiej przez Powiat.  

Pani Aleksandra Balcerak – Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Koluszkach  
poinformowała, że od stycznia 2025 roku będzie zatrudniona w Poradni Pani doktor nauk 
medycznych – psychiatra dzieci i młodzieży. Będzie ona świadczyła usługi raz w miesiącu, w ostatni 
czwartek miesiąca, na razie przez 6 godzin od godziny 9:00 do godziny 15:00. O zakwalifikowaniu 
na poradę czy konsultacje do Pani doktor będą decydować pracownicy Poradni dlatego, że nie będą 
świadczone usługi stricte medyczne, tylko będzie to wspieranie specjalistów przy wydawaniu 
diagnozy dla dzieci z zaburzeniami całościowymi, rozwojowymi, bądź też Pani doktor będzie udzielała 
konsultacji doraźnych i dalej kierowała. Poradnia nie jest placówką medyczną, więc nie może podjąć 
się świadczenia typowo usług medycznych. Poza tym, gdybyśmy nawet chcieli się podjąć takiego 
zadania, wówczas te 6 godzin w miesiącu byłoby za mało, żeby objąć terapią i leczeniem dzieci 
i młodzież, które tego potrzebują.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski kontynuując wypowiedź Pani Dyrektor, 
poinformował, że to jest to, co zapowiadaliśmy już kilka miesięcy temu, kiedy mówiliśmy o planach 
dotyczących Poradni. Od stycznia rozszerzamy zakres działalności Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej, czego konsekwencją są te godziny ponadwymiarowe oceny ryzyka zaburzeń 
przetwarzania słuchowego, o których mowa, jak i zawarcie umowy świadczenia usług 
psychiatrycznych. Jeśli chodzi o psychiatrię dziecięcą, nie powiedzieliśmy ostatniego słowa. To jest 
pierwsza umowa na potrzeby Poradni i na potrzeby tych dzieci, które z pomocy Poradni korzystają. 
Natomiast prowadzimy intensywne działania związane z tym, żeby pomoc psychiatryczna w terenie 
powiatu łódzkiego wschodniego nabrała dużo szerszej formy i jeszcze trochę może za wcześnie, żeby 
mówić o szczegółach, natomiast z Panią Wicestarostą w ostatnich miesiącach odbyli serię spotkań, 
m.in. w Łódzkim Centrum Zdrowia Psychicznego, podglądali rozwiązania zastosowane w placówce 
i mają kilka przemyśleń i kilka kontaktów, które mogą pomóc te przemyślenia wcielić w życie. Pan 
Starosta zapewnił, że te 6 godzin miesięcznie, to jest taki dobry początek do tego, żeby w ogóle ten 
temat na terenie powiatu łódzkiego wschodniego zaistniał. Pan Starosta zapewnił też, że nie 
zostawimy bez pomocy żadnego dziecka, które do Poradni się zwróci i jeśli będzie taka potrzeba, 
będziemy tą ilość godzin zwiększać. Jednak tu nie chodzi dzisiaj o chęci, co o czas i możliwość 
pozyskania takiego specjalisty. Te 6 godzin w miesiącu przy dzisiejszym niedoborze specjalistów 
psychiatrii dziecięcej to jest wielki sukces. Pan Starosta podziękował Pani Dyrektor za to, że swoją siłę 
przekonywania użyła w tym celu, żeby udało się takiego specjalistę na naszym terenie pozyskać, bo to 
nie jest standard w opiece psychologiczno-pedagogicznej na terenie kraju. Pan Starosta dodał, 
że bardzo się cieszy, że to rozwijamy.  
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Pan Starosta odpowiedział na drugie pytanie dotyczące zgody właścicielskiej na wycinkę drzew 
w Tuszynie. W tej sprawie zwróciło się Miasto Tuszyn, realizujące inwestycję budowy kanalizacji 
sanitarnej, z prośbą o pilną zgodę na usunięcie drzew związanych z kolizją przy budowie kanalizacji, 
ryzykiem wstrzymania budowy, co powodowałoby duże koszty i utratę dofinansowania 
zewnętrznego, dlatego Zarząd Powiatu wyraził zgodę na tę wycinkę. Argumentem było na pewno też 
to, że inwestycja i te drzewa znajdują się w terenie zalesionym, leśnym, więc można powiedzieć, 
że nie było to dużym ubytkiem krajobrazowym, aczkolwiek zobowiązano oczywiście gminę Miasto 
Tuszyn do dokonania nasadzeń zastępczych. 

Pani Radna Edyta Waprzko podziękowała Panu Staroście i Pani Dyrektor Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej w Koluszkach. Pani Radna dodała, że to jest bardzo ważna informacja, że będziemy 
mieli w Koluszkach lekarza psychiatrę, zatrudnionego póki co na 6 godzin, ale wierzy w to, że będzie 
tych godzin więcej, gdyż potrzeby w tym zakresie są ogromne. Pani Radna nadmieniła, że pracuje 
w dwóch dużych szkołach w gminie Rzgów i wie, jakie jest zapotrzebowanie, jak ciężko jest dostać się 
do lekarza psychiatry. Cieszy to, że nasza Poradnia zwiększa zakres swojej działalności i że będzie 
poradnią specjalistyczną. Pani Edyta Waprzko podziękowała za tą inicjatywę.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Pkt 5. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zasad realizacji zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
z zakresu rehabilitacji społecznej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku. 

Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji i zwrócił 
się do Radnych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie zgłoszono pytań.  

Pan Starosta poinformował, że jeśli chodzi o zasady realizacji zadań finansowanych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z zakresu rehabilitacji społecznej 
dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku Zarząd Powiatu podjął decyzję o wprowadzeniu 
trybu konkursowego i zaproponowano wprowadzenie kryteriów rozpatrywania wniosków. 
Do 10 dnia każdego miesiąca będzie sporządzana lista rankingowa.   
 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Polityki Społecznej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pkt 6. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
z Wojewodą Łódzkim dotyczącego powierzenia i finansowania niektórych zadań związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2025 roku. 

Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji i zwrócił 
się do Radnych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie zgłoszono pytań.  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pkt 7. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2028.   

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2028, w tym 
omówiła najważniejsze zmiany.   
W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się dokonać: zwiększenia planu dochodów o kwotę 
per saldo 1.010.774,53 zł, zmniejszenia planu wydatków o kwotę 476.023,00 zł i w celu 
zrównoważenia budżetu dokonano zmniejszenia planu przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych 
o kwotę 1.486.797,53 zł. Wprowadzone zmiany wpływają na wynik budżetu w 2024 roku, 
zmniejszył się bowiem planowany deficyt z 3.521.063,10 zł do kwoty 2.034.265,57 zł. 
W związku z przeprowadzoną analizą wykonania, zwiększamy plan dochodów w Starostwie 
Powiatowym, o kwotę łącznie 957.626,00 zł, w tym m.in. z tytułu: odsetek bankowych uzyskanych 
głównie z zakładanych lokat o kwotę 479.390,00 zł, wpływów za udostępnianie zasobu geodezyjnego 
i kartograficznego o kwotę 111.000,00 zł, wpływów z tytułu opłaty komunikacyjnej o kwotę 
96.000,00 zł. 
Powiat otrzymał środki z Funduszu Pomocy w wysokości 26.377,00 zł z przeznaczeniem na realizację 
dodatkowych zadań oświatowych dla uczniów będących obywatelami Ukrainy. 
W związku z zatwierdzeniem końcowego rozliczenia projektu pn. „Zawodowcy w Europie” 
realizowanego przez ZS nr 2 w Koluszkach przyznana została nam dotacja ze środków unijnych 
w ramach Programu Erasmus+ w wysokości 18.336,53 zł. 
Zmniejsza się plan wydatków majątkowych łącznie o kwotę 509.634,00 zł w związku z rozliczeniem 
i zakończeniem realizacji dwóch zadań inwestycyjnych w zakresie środków z budżetu powiatu: 
- pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2912E – ul. Brzezińskiej w Bedoniu Przykościelnym, 
gm. Andrespol” – zmniejszenie o kwotę 140.768,00 zł,  
- pn. „Nakładka bitumiczna na drodze powiatowej nr 2915E w Karpinie, gm. Brójce” – etap II – 
zmniejszenie  o kwotę 368.866,00 zł.  
Ponadto w związku z uzyskaniem dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego dokonano zmiany klasyfikacji dochodów i wydatków związanych z realizacją 
przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2914E na odcinku od ul. Zagajnikowej w Różycy 
do ul. Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym”. Wartość dofinansowania stanowi kwotę 12.908.844,77 zł.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Pkt 8. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok łącznie z projektem uchwały w pkt 7. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Polityki Społecznej Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 



7 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Statutowo – Regulaminowej 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok.   

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 19 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 19, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady podziękował Przewodniczącym, Komisjom oraz pracownikom Biura Rady 
Powiatu za przygotowanie planów pracy Komisji. 

Pkt 14. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028: 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 oraz autopoprawki Zarządu Powiatu 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 (załącznik nr 23 do protokołu) oraz 
autopoprawkę Zarządu Powiatu (załącznik nr 24 do protokołu).  

Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Łódzkiego Wschodniego została przygotowana na rok 
bazowy 2025 i trzy kolejne lata, czyli do 2028 roku.  
Dochody ogółem zaplanowane na rok 2025 wynoszą 142.450.977,36 zł. Dochody te podzielono 
na bieżące i majątkowe. 
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Dochody bieżące zaplanowane zostały w wysokości 124.832.562,28 zł. Głównym źródłem dochodów 
bieżących w 2025 r. są udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych ustalone 
na 2025 rok w wysokości 67.751.382,04 zł na podstawie informacji Ministra Finansów. Prognozując 
dochody bieżące w latach 2026 – 2028 wzięto pod uwagę wskaźniki zawarte w wytycznych Ministra 
Finansów na poszczególne lata – średnio w wysokości 2,73%.  
Dochody majątkowe z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje na 2025 rok 
zaplanowane zostały w wysokości 17.618.415,08 zł. W latach 2026 – 2028 również zaplanowane 
zostały dochody majątkowe w związku z uzyskaniem dofinansowania na realizację poszczególnych 
przedsięwzięć. W 2026 roku jest to kwota 2.199.359 zł i źródłem tych dochodów są środki 
pochodzące z budżetu Gminy Koluszki oraz z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację 
przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa dróg powiatowych nr 2917E, 2918E i 2913E w Gminie Koluszki”. 
Natomiast w 2027 r. i 2028 r. dochody majątkowe wynoszą po 2.871.645 zł i stanowią je środki 
pochodzące z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dwa zadania dotyczące prac 
konserwatorsko – budowlanych pałacu w Lisowicach.  
Spadek dochodów majątkowych w 2026 roku w stosunku do roku 2025 o 87,52% skutkuje też 
spadkiem dochodów ogółem – prawie o 12 %. Dochody jak i zrównoważone wydatki ogółem na lata 
2026 – 2028 kształtują się średnio w wysokości około 126 mln zł. 
Wydatki ogółem zaplanowane na 2025 rok wynoszą 142.450.977,36 zł. Wydatki bieżące – 
zaplanowane zostały na poziomie 112.923.278,28 zł, z czego 64 % to wydatki na wynagrodzenia 
i pochodne w kwocie ponad 72 mln, a w kwocie ponad 20 mln to wydatki statutowe.  
W ramach wydatków bieżących nie zostały zaplanowane wydatki związane z obsługą długu z uwagi 
na brak zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. Planując wydatki bieżące w kolejnych 
latach również uwzględniono wskaźniki i reguły takie jak przy dochodach zgodnie z wytycznymi 
Ministra Finansów. 
Wydatki majątkowe zaplanowane zostały w 2025r. na poziomie 29.527.699,08 zł. Wydatki 
majątkowe w kolejnych latach zaplanowane zostały z uwzględnieniem planowanych dochodów 
majątkowych oraz koniecznością zabezpieczenia środków na realizację zadań obligatoryjnych. 
Powstałe nadwyżki operacyjne w poszczególnych latach przeznaczone zostały na wydatki majątkowe. 
W załączniku nr 2 do uchwały ustalony został wykaz 25 przedsięwzięć na lata objęte prognozą, w tym 
7 w zakresie wydatków bieżących. Wydatki objęte limitem w ramach tego wykazu wynoszą łącznie 
48.321.774,50 zł. Każde przedsięwzięcie zostało opisane w objaśnieniach do WPF-u. Wśród 
największych przedsięwzięć pod względem nakładów finansowych warto wskazać:  

− projekt pn. Centrum Usług Środowiskowych „WISIENKA 4” realizowany do 2026 r. w ramach 
programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego w zakresie działania – usługi społeczne 
i zdrowotne. Głównym jego celem jest odejście od opieki instytucjonalnej do opieki świadczonej 
na poziomie społeczności lokalnych. Liderem projektu jest Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie, a Partnerami Gmina Andrespol, Nowosolna i Tuszyn oraz Stowarzyszenie Na Rzecz 
Osób Niepełnosprawnych „RAZEM” w Koluszkach. Łączna wartość nakładów w budżecie powiatu 
w ramach tego projektu wynosi 13.812.646,62 zł, z czego: środki z budżetu UE stanowiące 85% 
wartości całego projektu wynoszą ponad 12 mln zł, 

− projekt unijny realizowany przez PCPR do 2027 roku „#Rodzina”, partnerem projektu jest Gmina 
Tuszyn. Jego głównym celem jest polepszenie dostępu do świadczonych usług wspierania 
na rzecz rodziny, poprzez kompleksowe wsparcie oferowane dzieciom umieszczonym w pieczy 
zastępczej oraz rodzinach biologicznych. Łączne nakłady oszacowane zostały na kwotę 
6.383.055,14 zł, w tym środki z budżetu UE stanowią prawie 5,5 mln zł.  

W zakresie zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych w gminie Koluszki kontynuowane będzie 
w 2025 roku zadanie dotyczące „Rozbudowy drogi na odcinku od ul. Zagajnikowej w Różycy 
do ul. Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym”. Wartość ogółem zadania oszacowana została na kwotę 
ponad 16 mln zł, z czego środki unijne to prawie 13 mln zł. Kolejne zadanie na terenie gminy Koluszki, 
które kontynuowane ma być do 2026 r. to „Rozbudowa dróg powiatowych w Erazmowie, Długim oraz 
w Gałkówku Parcela”. W ramach tego zadania istotna jest budowa w pełnym zakresie dróg dla 
rowerów, a łączna jego wartość wynosi 5.649.169,00 zł,  z czego pozyskane środki z RFRD to ponad 
3 mln zł. Na terenie gminy Nowosolna realizowane jest przedsięwzięcie pn. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1151E w miejscowości Wiączyń Dolny” o wartości prawie 6 mln zł, z czego środki 
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z RFRD to prawie 2,5 mln zł. Warto wskazać także na zadanie pn. „Modernizacja odcinków dróg 
powiatowych na terenie 3 gmin gminy Brójce, Koluszki i Tuszyn” oszacowane na wartość ogółem  
prawie 7 mln zł,  z czego środki z Rządowego Funduszu Polski Ład to prawie ponad 6 mln zł.  
  
Jeśli chodzi o wynik budżetu, budżet Powiatu na lata objęte prognozą został zrównoważony, 
co oznacza, że planowane dochody są równe planowanym wydatkom, a wynik budżetu wynosi zero. 
Z tego też względu nie planuje się przychodów, ani rozchodów budżetu. 
Ponadto w budżecie na rok 2025 jak i w latach kolejnych planowana jest nadwyżka dochodów 
bieżących nad wydatkami bieżącymi, którą przeznacza się na realizację wydatków majątkowych. 
Oscyluje ona w  każdym roku średnio w kwocie powyżej 12 mln zł.  
 
W zakresie autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej zostały 
wprowadzone trzy zmiany. Pierwsza zmiana dotyczy zapisu § 4, w związku z wprowadzoną 12 grudnia 
br. zmianą ostatniego roku prognozy na 2028. 
Kolejna zmiana związana jest ze zmianą przepisów ustawy o finansach publicznych, które wpływają 
na wyliczania wskaźników spłaty zobowiązań. Do wyliczenia relacji dodaje się dochody ze sprzedaży 
majątku. Te zmiany powodują zwiększenie tych wskaźników w latach 2026 i 2028. Jest to korzystna 
zmiana, jeśli chodzi o budżet.   
Ponadto w załączniku nr 2 obejmującym wykaz przedsięwzięć, dokonano przesunięcia kwoty 
17.220,00 zł ujętej w łącznych nakładach finansowych poniesionych w latach poprzednich w grupie 
wydatków bieżących innych niż projekty, do grupy wydatków bieżących na projekty. Jest to związane  
z podpisaniem umowy o dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
przedsięwzięcia dotyczącego „Rozbudowy drogi powiatowej na odcinku od ul. Zagajnikowej w Różycy 
do ul. Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym” i zakwalifikowaniem tej kwoty do wydatków 
kwalifikowalnych poniesionych w roku 2023 na sporządzenie dokumentacji aplikacyjnej. 
Wprowadzone autopoprawką zmiany nie wpłynęły na wynik budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego, ani żadne wartości obejmujące planowane dochody i wydatki w latach 2025 – 2028. 
 
 
Pan Mateusz Karwowski – Starosta Łódzki Wschodni powiedział, że chciałby, żeby Państwo Radni 
wiedzieli, że przygotowując ten budżet Zarząd miał kilka najważniejszych założeń. Pierwsze, 
to utrzymać stabilność finansów i to się naprawdę udało. Państwo Radni czytając ten dokument 
widzą, że są stabilne i oparte na sztywnych ramach finansowych. Po drugie, zależało nam, żeby był to 
budżet rozwojowy i ma nadzieję, że też to się udało, ponieważ pojawiły się tutaj nowe zadania i nowe 
aktywności, w których Powiat do tej pory udziału nie brał, natomiast chcielibyśmy, aby w tych 
różnych obszarach się pojawiał. Mówiąc wprost, mamy wydatki i dochody na poziomie 142,5 mln zł. 
Kiedy rok temu przyjmowaliśmy budżet, zaczynaliśmy od 109 mln zł, czyli mamy ponad 30 mln zł 
więcej, niż w ubiegłych latach. I te 30 mln zł, to praktycznie wartość inwestycji w tegorocznym 
budżecie, bo 29,5 mln zł to są nakłady właśnie na inwestycje. W tym wszystkim udało się też 
zwiększyć nakłady na bieżące utrzymanie dróg. Ogólnie na drogi przeznaczamy ponad 30 mln zł, ale 
jeśli chodzi o bieżące utrzymanie, to z jednej strony zwiększyliśmy dotacje dla gmin o 5%, z drugiej 
dodatkowo jeszcze mamy 1 mln zł rezerwy na bieżące utrzymanie, na wspomaganie gmin 
w dodatkowych nakładach, które chcielibyśmy, aby były realizowane. Ten stabilny budżet jest także 
dlatego, że budżet jest bez zadłużenia, co zdarza się rzadko w jednostkach samorządu terytorialnego. 
Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu udaje się to utrzymać kolejny rok, to znaczy Powiat Łódzki 
Wschodni nie ma żadnych kredytów, pożyczek i udało się w najbliższym budżecie również takowych 
nie przewidywać. Jest to możliwe również dzięki dobrej współpracy z Gminami. Pan Starosta 
podziękował Gminom za pomoc, za współfinansowanie zadań inwestycyjnych. Udało się też w tym 
budżecie odejść już na stałe od zasady 50% na 50%. To znaczy, że nie warunkujemy już realizacji 
inwestycji od tego, że Gminy znajdą duże pieniądze w swoich budżetach. Te dotacje są już dużo 
mniejsze, według możliwości danej jednostki samorządu terytorialnego, a też zdarzają się zadania 
i one już były w tym roku tak realizowane, w których Powiat całkowicie bierze te realizacje inwestycji 
drogowych na siebie. Pan Starosta podziękował Gminom za współpracę i udzielone dotacje, które 
pozwalają, że wydziały Starostwa znajdują się w terenie, czyli geodezja, architektura i komunikacja. 
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Udaje nam się utrzymać to w kilku gminach, ale nie byłoby to możliwe bez właśnie pomocy 
finansowej Gmin.  
Pan Starosta podkreślił też, że będziemy realizować dużo nowych zadań inwestycyjnych i każda 
inwestycja została uzgodniona z gminami. Na etapie tworzenia tego budżetu to się udało. Wraz 
z Wicestarostą spotkano się z każdym Wójtem i Burmistrzem z naszych Gmin. Każde zadanie, które 
było wnioskowane, w tym budżecie się znalazło, jeśli nie na etapie realizacji, to przynajmniej 
na etapie dokumentacji projektowej. To znaczy, że ten budżet odpowiada wszystkim potrzebom, jeśli 
chodzi o inwestycje drogowe zgłaszane przez poszczególnych włodarzy. Nie byłoby tych inwestycji 
bez środków zewnętrznych. Cały czas pozyskujemy, piszemy wnioski, mamy też w tym budżecie 
zabezpieczone środki na wkłady własne. Mamy rezerwę na inwestycjach 1,5 mln zł, czyli to są 
pieniądze nieprzypisane do żadnej inwestycji, a zostawione po to, że gdybyśmy w ciągu roku znaleźli 
jakiś kolejny program na dofinansowanie, mogli przeznaczyć te środki na wkład własny.  
Będziemy realizować też ambitne programy społeczne. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
realizuje projekty „#Rodzina” i „Wisienka 4”. To są projekty finansowane ze środków unijnych, gdzie 
bardzo wiele nowych aktywności i wiele nowych inicjatyw na terenie powiatu w ramach tych 
projektów się pojawi. Zmieniana ustawa o rynku zatrudnienia sprawi, że Powiatowy Urząd Pracy 
również troszeczkę zmieni swój zakres zadań i również jest przygotowany do tego, aby te nowe 
wyzwania Państwu zaprezentować. Jednocześnie pojawiają się nowe zadania. Pierwszy raz w historii 
będziemy chcieli uruchomić programy dotacji. Po pierwsze, dotacje dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych, dotacje do współpracy z Kołami Gospodyń Wiejskich, ale najważniejszy program to są 
dotacje na montaż defibrylatorów w miejscach publicznych. To znaczy chcielibyśmy, aby 
defibrylatory, czyli urządzenia, które pomagają ratować życie, z tej dotacji udzielanej przez powiat 
bardzo rozpowszechniły się i zostały zamontowane na terenie gmin naszego powiatu. 
Jednocześnie zabezpieczyliśmy też środki na poprawę bezpieczeństwa, na dokumentację projektową 
dla JRG w Tuszynie. W tym temacie trwają intensywne rozmowy na poziomie Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych. Chodzi o umieszczenie tego zadania w Narodowym programie modernizacji służb. 
Zabezpieczyliśmy także środki na wyposażenie dla Policji. Chcemy mocniej współpracować 
z Komendą Powiatową Policji. Chcielibyśmy, aby ta jakość pełnionej służby przez funkcjonariuszy była 
coraz lepsza. Ku temu potrzebny jest sprzęt, więc chcemy na te wyzwania również odpowiedzieć, 
mimo, że nie jest to stricte nasza jednostka, natomiast zadaniem powiatu jest koordynowanie spraw 
bezpieczeństwa i jakby za to wszystko na terenie powiatu odpowiadamy. Nie wyobrażamy sobie, 
żeby inaczej do tego podejść, jak mocna współpraca z Komendą Powiatową.  
Cały czas optymalizujemy koszty bieżące, wydatki bieżące powiatu. Chcemy pewne rzeczy zmieniać, 
porządkować i te działania cały czas się odbywają, więc przy wzroście wydatków na inwestycje 
jednocześnie wydatki bieżące wzrastają nie więcej niż o 5%, o wskaźniki inflacyjne. Takie założenia 
do budżetu daliśmy naszym jednostkom, aby w tych granicach kwot się zmieścili. Będziemy 
wprowadzać też informatyzację w tym roku. Od 1 stycznia, tak jak cały kraj, uruchamiamy  
e-doręczenia, natomiast jest to w przypadku naszego powiatu połączone wraz z wprowadzaniem 
elektronicznego zarządzania dokumentacją. Do końca tego roku, dzięki środkom zabezpieczonym 
w tym budżecie, Starostwo Powiatowe będzie już w prawie 100 % posługiwać się elektroniczną 
wymianą dokumentów. Będzie dużo mniej papieru, dużo więcej spraw możliwych do załatwienia 
przez Internet dla naszych mieszkańców. Więc wprowadzenie EZD to także zabezpieczone środki 
w tym budżecie.  
To będzie też rok nowych pomysłów na oświatę, na szkoły, o czym opowie Pani Wicestarosta. 
Będziemy tutaj przygotowywać nowe projekty związane z oświatą. Mamy zabezpieczone środki 
między innymi na praktyki zawodowe w Grecji, czy Hiszpanii i kilka innych inwestycji. Pan Starosta 
zwrócił uwagę na to, że wprowadziliśmy w szkołach pierwszy szkolny budżet obywatelski. To znaczy, 
przeznaczyliśmy jakąś część pieniędzy, o której decydują sami uczniowie, czyli uczniowie szkół będą 
decydować o tym, że jakaś część budżetu szkoły będzie przeznaczona na zadania, które oni sami 
wskażą.  
W kwestii ochrony zdrowia i dzisiaj wspominanej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, 
zabezpieczyliśmy środki na rozbudowę Poradni. Będzie prowadzona też duża inwestycja w Lisowicach 
związana z modernizacją pałacu, rozbudową DPS-u. Chcielibyśmy większą aktywność powiatu w tym 
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miejscu wykazać. Prawie 10 mln zł mamy już pozyskane z zewnątrz na modernizację pałacu, więc 
będzie na pewno się działo.  
W tym miejscu Pan Starosta podziękował Pani Skarbnik, całemu Wydziałowi Finansowo-Księgowemu, 
Pani Oldze, która bezpośrednio pracowała też przy tym budżecie i całemu Zarządowi za współpracę. 
Pan Starosta wyraził nadzieję, że te dwa założenia, czyli stabilnie i jednocześnie odważnie, 
rozwojowo, zostały w tym dokumencie zawarte.  

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni powiedziała, że kontynuując drogę rozwoju 
w obszarze oświaty na rok 2025 zaplanowaliśmy w budżecie wiele ważnych, nawet strategicznych 
zadań i działań do realizacji, a to wszystko po to, że chcemy cały czas nieustannie podnosić komfort, 
czyli jakość kształcenia w naszych powiatowych szkołach i placówkach oświatowych. I tak naprawdę 
każda placówka i każda szkoła nie będzie ominięta inwestycyjnie. W Zespole Szkół nr 1 w Koluszkach 
będziemy realizować jako inwestycję dostosowanie w budynku warsztatów do wymagań 
przeciwpożarowych. Będziemy opracowywać dokumentację projektową na termomodernizację. 
Również taką dokumentację będziemy opracowywać dla Zespołu Szkół nr 2 w Koluszkach. Przy 
Zespole Szkół nr 2 w Koluszkach będzie również budowana bieżnia lekkoatletyczna. Będziemy 
modernizować, czyli kontynuować tak naprawdę modernizację budynku Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego w Koluszkach, ponieważ pierwszy etap już się zakończył w roku ubiegłym. 
Kontynuujemy w tym roku etap drugi w zakresie dochodzenia do standardów, które obowiązują 
w Ośrodku. Zakupiony zostanie samochód osobowy mikrobus 8 + 1, przystosowany do przewozu 
osób niepełnosprawnych dla potrzeb Specjalnego Ośrodka. Chcemy tutaj aplikować 
o dofinansowanie do PFRON. Planujemy również budowę nowego budynku Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego w Koluszkach. W tym roku jest ujęta e budżecie dokumentacja projektowa 
na budowę nowego budynku Ośrodka, ponieważ tak jak wielokrotnie mówiliśmy, w Ośrodku mamy 
takie potrzeby, mamy tak dużo dzieci, że lokalowo już się w tym budynku nie mieścimy.  
Jeśli chodzi o budynek Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, wspomnianym już wcześniej przez 
Pana Starostę, będzie w tym roku wybudowana winda. Już mamy w tej chwili ogłoszenie w zakresie 
przetargu na wyłonienie oferenta, czyli wykonawcy budowy windy. Mamy nadzieję, że uda nam się to 
z powodzeniem w tym roku zrealizować, ale także myślimy o tym i mamy również zapis taki 
dokonany w budżecie, będziemy rozbudowywać Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną z myślą 
o tym, żeby ewentualnie powstało wspomniane przez Pana Starostę Centrum Zdrowia Psychicznego, 
ale również myślimy w kontekście Centrum dla osób 75+. 
Mając na uwadze wiele strategicznych przedsięwzięć czeka nas w tym roku naprawdę dużo 
poważnych zadań, po to, żeby oświata nieustannie jakościowo w naszym powiecie była z roku na rok 
coraz lepsza.  
Mamy też w Wieloletniej Prognozie do realizacji projekty. Zespół Szkół nr 2 realizuje w ramach 
programu Erasmus+ praktyki zawodowe w Hiszpanii, Zespół Szkół nr 1 projekt „Ticket to the future”, 
który będzie realizowany w ramach programu Fundusze europejskie dla rozwoju społecznego. Są to 
praktyki w Grecji, które wielokrotnie już były realizowane przez szkołę. Ale także „Edukacja na plus” - 
jest to projekt, który rozpocznie się od 1 stycznia w I Liceum Ogólnokształcącym w Koluszkach 
w ramach FELD, czyli kształcenie ogólne. Są to też duże pieniądze pozyskane w ramach funduszy 
europejskich dla edukacji i kadr w łódzkiem.  
To są tylko te najważniejsze inwestycje strategiczne, a tak naprawdę dużo więcej dzieje się w naszej 
oświacie i będzie się działo.  
Pani Wicestarosta w dalszej części chciała się pochwalić i powiedzieć też o bardzo ważnych sprawach 
dotyczących cyfryzacji zasobów geodezyjnych w naszym powiecie. Jest to zadanie, które tak 
naprawdę realizujemy już od kilku lat, od 2017 roku, kiedy Powiat stał się członkiem Związku 
Powiatów Województwa Łódzkiego. Bardzo dobrze się stało, że Powiat stał się członkiem Związku, 
ponieważ ta cyfryzacja przebiega w sposób bardzo dobry. Jesteśmy powiatem, który ma bardzo 
dobre wyniki w zakresie cyfryzacji, nie ma żadnych zaległości. W tamtym roku zakończyliśmy 
ogromny program cyfryzacyjny e-usług, który opiewał na kwotę 8 mln 600 tys. zł. Z tego programu 
zrealizowaliśmy na terenie całego powiatu bardzo dużo zadań w zakresie EGIB, w zakresie e-usług, 
ale także BDOT-500 i GESUT. To są bardzo ważne działania. Również zakupiliśmy sprzęt 
komputerowy. W roku ubiegłym Powiat przystąpił do kolejnego projektu cyfryzacji geodezyjnych 
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usług publicznych przez 9 powiatów z terenu województwa łódzkiego, w ramach „Polskiego ładu”. 
W zakresie tego programu skanujemy i digitalizujemy nasze dokumenty, jak również wykonujemy 
bazę danych BDOT-500 dla 52 obrębów na terenie każdej z gmin naszego powiatu. Jest to wielkie 
przedsięwzięcie niezbędne w geodezji i kartografii.  
Dosłownie na dniach będziemy aplikować w ramach Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 
do kolejnego projektu planowanego przez Związek do realizacji w ramach FELD 2021-2027, Działania 
cyfryzacja. Pani Wicestarosta powiedziała pokrótce, co będzie ten projekt obejmował, mianowicie 
zakup sprzętu komputerowego niezbędnego do prac geodezyjnych, ale także zajmiemy się 
utworzeniem baz danych EGIB, w wyniku modernizacji ewidencji gruntów i budynków na terenie 
gminy i miasta Tuszyn oraz gminy i miasta Koluszki. Oczywiście będzie zasilenie utworzonymi danymi 
systemu ewidencji prac geodezyjnych i kartograficznych, a także wchodzimy w tzw. e-usługi. 
Przystąpimy do wdrożenia węzła krajowego. Będziemy posiadać georeplikę automatyczną, jak 
również przystępujemy w tym zakresie usług do wdrożenia sztucznej inteligencji do wykonania 
cyfrowej archiwizacji, skanowania i digitalizacji dokumentów geodezyjno-kartograficznych 
zgromadzonych w PODGiK w naszym powiecie. Wkład własny na 2025 rok - mamy zapisane tylko 
60.000 zł. Także naprawdę warto, ponieważ jesteśmy obecnie świadkami dużej cyfryzacji w zakresie 
geodezji. Nigdy dotąd nie było takiej rewolucji w geodezji i bardzo dobrze się stało, że bierzemy 
udział w tych projektach, Powiat jest zawsze aktywny i dzięki temu mamy bardzo wysoki geodezyjny 
poziom.  
Poza tymi wymienionymi działaniami w zakresie budżetu 2025 roku jest wiele bardzo ważnych 
inicjatyw. Po raz pierwszy w budżecie Powiatu znalazły się pieniądze na tak zwane granty. Są to 
pieniądze „startowe”, na razie 50.000 zł dla Kół Gospodyń Wiejskich i dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Jest to bardzo ważna sprawa. Są to organizacje pozarządowe, są to mieszkańcy, którzy 
razem z nami, czyli razem z Radą Powiatu, z pracownikami Starostwa i Zarządem, pracują nad 
kształtowaniem lokalnej tożsamości, budują razem z nami markę Powiatu, a my cały czas nieustannie 
tą markę Powiatu budujemy, kreujemy po to, żeby być z każdym rokiem coraz bardziej 
rozpoznawalnymi i możemy być z tego dumni, bo chyba tak w rzeczywistości jest. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi na temat projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na lata 2025 – 2028 

Przewodniczący Rady Powiatu odczytał Uchwałę Nr V/184/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 2 grudnia 2024 r. w sprawie opinii do projektu uchwały 
o Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego (załącznik nr 25 do protokołu). 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi zaopiniował pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

 
 

c) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego na temat 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2025 – 2028. 

− Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 26 
do protokołu), 

− Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 27 
do protokołu), 

− Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 28 do protokołu), 

− Komisja Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 29 
do protokołu), 
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− Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(załącznik nr 30 do protokołu). 

 
 

d) dyskusja 

Nie było zgłoszeń ze strony Radnych do udziału w dyskusji.  

e) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na lata 2025 – 2028 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Pkt 15. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok: 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski poinformował, 
że projekt budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok został przedłożony Radnym w dniu 
15 listopada 2025 r. i opracowany zgodnie z Uchwałą Nr IV/52/2019 Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego z dnia 16 stycznia 2019 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Przypomniał, że zgodnie z zapisami uchwały proceduralnej, 
w terminie 18 dni przed Sesją budżetową powinny się odbyć posiedzenia Komisji stałych dotyczące 
zaopiniowania projektu budżetu Powiatu na 2025 rok. Komisje obradowały wspólnie w dniu 
12 grudnia 2024 r. 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok 

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok (załącznik nr 33 do protokołu).  
Dochody budżetu na rok 2025 zostały ustalone w łącznej wysokości 142.450.977,36 zł. W ramach 
dochodów uwzględniono: dochody bieżące na poziomie 124.832.562,28 zł, stanowiące 87,63 % planu 
dochodów ogółem, dochody majątkowe na poziomie 17.618.415,08 zł, stanowiące 12,37 % planu 
dochodów ogółem. 
W ramach dochodów Powiatu należy wyodrębnić planowaną dotację z budżetu państwa na realizację 
zadań bieżących z zakresu administracji rządowej zleconych powiatowi w wysokości 12.205.461,00 zł, 
przede wszystkim na funkcjonowanie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, 
Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, Zespołu Orzekania o Niepełnosprawności 
i Środowiskowego Domu Samopomocy.  
Największą pozycję w dochodach stanowią udziały Powiatu we wpływach z podatku dochodowego 
od osób fizycznych i prawnych w kwocie 76.818.716,80 zł, co stanowi prawie 54 % wszystkich 
dochodów. 
Z uwagi na to, iż kwota kalkulacyjna jest większa niż wyliczone przez Ministerstwo potrzeby 
finansowe, nasz Powiat nie otrzymał subwencji ogólnej. 
Na kwotę ponad 20 mln 500 tys. zł zaplanowano dochody sklasyfikowane w dziale 852 – Pomoc 
społeczna, z czego kwota ponad 16 mln zł dotyczy funkcjonowania DPS-ów. 
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Ponadto w kwocie ponad 15 mln zł zaplanowano dochody z tytułu dotacji i środków na finansowanie 
wydatków realizowanych z udziałem środków europejskich, przede wszystkim na projekty w ramach 
programu „Erasmus+”, Centrum Usług Środowiskowych „WISIENKA4”,  „#Rodzina”, czy „Rozbudowa 
drogi powiatowej od ul. Zagajnikowej w Różycy do ul. Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym”. 
Dochody majątkowe z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje na 2025 rok 
zaplanowane zostały w wysokości 17.618.415,08 zł i obejmują one:  
- środki z Rządowego Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych - 6.370.317,35 zł, 
- dotację celową z budżetu UE na realizację projektu pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2914E 
na odcinku od ul. Zagajnikowej  w Różycy do ul. Dzieci Polskich w Gałkowie Dużym” - 5.329.127,26 zł, 
- pomoce finansowe z gmin na realizację zadań inwestycyjnych - 1.691.603,31 zł, 
- środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - 4.051.367,16 zł, 
- dotację przyznaną z PFRON na realizację zadania pn. „Budowa windy w budynku PPP” - 176.000,00 zł. 

Wydatki ogółem Powiatu Łódzkiego Wschodniego do realizacji w 2025 roku, zostały zaplanowane                             
w wysokości 142.450.977,36 zł. W ramach wydatków uwzględniono: wydatki bieżące na poziomie 
112.923.278,28 zł, co stanowi 79,27% planu wydatków ogółem, wydatki majątkowe na poziomie 
29.527.699,08 zł, stanowiące 20,73% planu wydatków ogółem. 
W ramach wydatków bieżących wyodrębniamy przede wszystkim wydatki na wynagrodzenia 
i pochodne od wynagrodzeń, stanowiące około 51 % ogólnego planu wydatków, czy wydatki 
na zadania statutowe na ponad 20 mln zł.  
Największe wydatki sklasyfikowane są w działach: 600 – Transport i łączność (21,55% planu 
wydatków ogółem) 801 – Oświata i wychowanie (17,48% planu wydatków ogółem), 852 – Pomoc 
społeczna (17,11% planu wydatków ogółem), 750 – Administracja publiczna (12,24% planu wydatków 
ogółem). 
Wydatki majątkowe zaplanowano do realizacji w 2025 r. w wysokości ponad 29,5 mln zł na 40 zadań 
inwestycyjnych. Prawie 85 % tych wydatków stanowią inwestycje na drogach powiatowych w kwocie 
prawie 25 mln zł i jest to 21 zadań realizowanych na terenie wszystkich gmin. 
Ponadto zaplanowano inwestycje także w innych obszarach, w tym w ramach oświaty i edukacyjnej 
opieki wychowawczej w kwocie 2.168.774,00 zł na 9 zadań w jednostkach oświatowych, m.in.: 
budowa windy w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, w zakresie dokumentacji projektowej 
rozbudowa Poradni, budowa budynku dla Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, czy 
termomodernizacja Zespołu Szkół nr 1 i Zespołu Szkół nr 2 w Koluszkach, zakup samochodu 
osobowego typu mikrobus przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych dla potrzeb 
SOSW. Będą prowadzone także inwestycje w ramach pomocy społecznej, czy administracji publicznej. 
Planowanym źródłem finansowania wydatków majątkowych są środki pochodzące z: budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego w kwocie prawie 14 mln zł oraz źródeł zewnętrznych w kwocie 
ponad 15,5 mln zł.  

W budżecie tworzy się rezerwy na ogólną kwotę 4.605.000,00 zł (kwota wyższa niż w ubiegłym 
roku o 1.655.000 zł), w tym: obowiązkową rezerwę ogólną w wysokości 300.000,00 zł oraz rezerwy 
celowe w wysokości 4.305.000,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia i pochodne, zadania 
inwestycyjne oraz zarządzanie kryzysowe. 
 
Budżet 2025 roku jest zrównoważony, tak więc nie planuje się deficytu budżetu. Nadwyżka 
operacyjna w wysokości prawie 12 mln zł jest przeznaczona na pokrycie wydatków majątkowych. 
Zaproponowano ustalenie limitu zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek 
z przeznaczeniem na pokrycie ewentualnego przejściowego deficytu budżetu w trakcie roku 
w wysokości 1.510.000,00 zł, jak w bieżącym roku. 
 
Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski w podsumowaniu podkreślił, że ten budżet, to nie 
jest tylko dokument, ale są tu zawarte naprawdę ważne inicjatywy i chcielibyśmy, aby one zostały 
wcielone w życie, bo nie o samo uchwalanie dokumentów chodzi, ale o ich realizację. Starosta dodał, 
że ma wrażenie, że jest przed nami naprawdę ciekawy rok, na pewno bardzo ambitny i zapewnił, 
że te 142 mln zł to nie jest ostatnie słowo, ten budżet do końca roku urośnie. To żywy organizm. 
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Na biurku Pana Premiera leży jedna z dla nas dobrych decyzji, o której pewnie niedługo będziemy 
mogli powiedzieć, więc już wtedy te kilkanaście milionów może dojdzie.  
Pan Starosta dodał, że cieszy się, że ten budżet tak wygląda i podziękował Radnym za przychylność 
przy jego przygotowywaniu, a także podziękował jeszcze raz pracownikom i Zarządowi Powiatu 
za współpracę przy jego tworzeniu. 

 
 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
 
Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr V/185/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi z dnia 2 grudnia 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok oraz możliwości sfinansowania 
planowanego deficytu budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku (załącznik nr 34 
do protokołu). Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie projekt 
uchwały budżetowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok. W związku z opracowaniem 
zrównoważonego projektu uchwały budżetowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok, brak 
jest przesłanek do wydania opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok. 

 
 

c) przedstawienie opinii na temat projektu uchwały budżetowej 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały budżetowej 
na 2025 rok: 

− Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 35 
do protokołu), 

− Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 36 
do protokołu), 

− Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 37 do protokołu), 

− Komisja Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (załącznik nr 38 
do protokołu), 

− Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
(załącznik nr 39 do protokołu), 

− Powiatowa Rada Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu na 2025 rok – 
Uchwała Powiatowej Rady Sportu w sprawie wyrażenia opinii na temat projektu budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2025 rok w części dotyczącej kultury fizycznej stanowi 
załącznik nr 40 do protokołu, 

− Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Łódzkim Wschodnim pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu Powiatu na 2025 rok – Uchwała Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie 
Łódzkim Wschodnim w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2025 rok w części dotyczącej porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

d) Dyskusja 
 

Nie było zgłoszeń do udziału w dyskusji. 

e) głosowanie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
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Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady pogratulował Panu Staroście, Zarządowi i Pani Skarbnik tego, że został 
uchwalony budżet Powiatu na rok 2025 i Rada Powiatu także „dołożyła do tego swoją cegiełkę”. 
 
Pani Radna Edyta Waprzko zwróciła się do Pana Starosty, Pani Wicestarosty, Członków Zarządu 
i zgromadzonych Radnych mówiąc, że również chciałaby podziękować za przyjęcie tego budżetu, 
odważnego, ambitnego, ale jednocześnie zrównoważonego. Chciałby dodać podziękowania 
od Sołtysa i Rady Sołeckiej Kalina, gdyż w tym budżecie znalazła się inwestycja, która jest inwestycją 
powiatową, dotyczącą drogi nr 2920E przebiegającej przez Kalino. Pani Radna podziękowała 
wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że zadanie znalazło się w budżecie i że to Powiat będzie się 
zajmował realizacją tego zadania. Pani Radna pogratulowała budżetu.  

Pkt 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Brójce zadania 
zarządzania drogą powiatową Nr 2906E w zakresie zimowego utrzymania drogi powiatowej 
na terenie gminy Rzgów.   

Przewodniczący Rady przypomniał, że Rada Powiatu wyraziła zgodę, żeby projekt uchwały znalazł się 
w porządku obrad, a został omówiony na posiedzeniu Komisji przez Pana Starostę. Zwrócił się 
do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18 „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

Pkt 17. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne.  

Pani Radna Edyta Waprzko – Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej podziękowała pracownikom 
Biura Rady za współpracę.  

Ustalono termin kolejnej sesji na dzień 30 stycznia 2025 r. 

Pkt 18. porządku obrad – Zamknięcie X Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady X Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady 

Sławomir Sokołowski 


